
                                                                                                    

                                                             Protokół Nr XXIX/13
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

dnia 24 maja 2013 roku
odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 900 otworzył obrady XXIX sesji Rady Gmi-
ny Stargard Szczeciński.
Rada Gminy minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego tragicznie radnego Huberta Lisa.
Po powitaniu oświadczył, że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 13 radnych,
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowiło quorum do podejmowania pra-
womocnych decyzji i uchwał (w dniu 16 maja 2013 r. w wypadku samochodowym zginął radny
Hubert Lis).
Radny nieobecny: 
1. Daniel Lesner - nieobecność usprawiedliwiona
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy Ma-
kowski, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch  oraz sołtysi zgodnie z listą obecności.
Ponadto w części obrad uczestniczyli zaproszeni goście w osobach:
Kierownik Posterunku Policji w Morzyczynie Pan Jarosław Kowalczuk, Arkadiusz Rutkowski Na-
czelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Stargardzie Szczecińskim oraz Proku-
rator Aleksander Polański.
Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Obradom sesji  przysłuchiwali  się  przedstawiciele prasy lokalnej,  mieszkańcy gminy  oraz  radca
prawny Roman Janił .
Przewodniczący rady gminy zgłosił wniosek formalny dotyczący zmiany porządku obrad z uwagi
na nie odbyte zebranie wiejskie w dniu 22 maja 2013 roku w miejscowości Grabowo dotyczące wy-
boru sołtysa, w związku z powyższym należało wyznaczyć  nowy termin uchwałą rady gminy, a
wniosek brzmiał jak niżej:
Stawiam wniosek formalny o zmianę porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie dodatkowego
projektu uchwały jako pkt 9 tj.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego.
Rada Gminy w obecności  13 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  13 głosami  "za",
"przeciw" 0,  głosów "wstrzymujących się" 0 , podjęła w/w wniosek.
Protokół Nr XXVIII/13 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 26 kwietnia 2013 rok
został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania.
Porządek obrad sesji XXIX/13 Rady Gminy, który otrzymali radni wraz z zawiadomieniem przed-
stawiał się następująco:
 1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu
  26 kwietnia  2013 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych  
3.Analiza stanu porządku publicznego 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
   prognozy finansowej  
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Dolnej Odry  
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7.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
8.Podjęcie uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Stargard 
   Szczeciński 
9.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
10.Ocena stanu dróg po okresie zimowym, oraz plan budowy i remontów 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu   
11.Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2013 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
12.Wydatki bieżące urzędu gminy za I-szy kwartał 2013 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard Szczeciński z realizacji „Programu współpracy gminy 
     Stargard Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
     działalność pożytku publicznego w 2012 r. „
     Sprawozdanie przedstawia Wójt Gminy 
14.Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stargard Szczeciński 
     Informację przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak  
15.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
16.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
17.Odpowiedzi na interpelacje radnych
18.Wolne wnioski i zapytania
19.Sprawy różne
20.Ustalenie terminu następnej sesji
21.Zamknięcie obrad  sesji  
Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński, który został przyjęty jednogłośnie i
według, którego rada gminy obradowała przedstawiał się następująco :
 1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu
  26 kwietnia  2013 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych  
3.Analiza stanu porządku publicznego 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
   prognozy finansowej  
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Dolnej Odry  
7.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
8.Podjęcie uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Stargard 
   Szczeciński 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
10.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
11.Ocena stanu dróg po okresie zimowym, oraz plan budowy i remontów 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu   
12.Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2013 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Wydatki bieżące urzędu gminy za I-szy kwartał 2013 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
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14.Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard Szczeciński z realizacji „Programu współpracy gminy 
     Stargard Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
     działalność pożytku publicznego w 2012 r. „
     Sprawozdanie przedstawia Wójt Gminy 
15.Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stargard Szczeciński 
     Informację przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak  
16.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
17.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
18.Odpowiedzi na interpelacje radnych
19.Wolne wnioski i zapytania
20.Sprawy różne
21.Ustalenie terminu następnej sesji
22.Zamknięcie obrad  sesji  
Ad. 1
Jak wyżej.
Ad.2
Brak interpelacji.
Ad.3 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię ko-
misji do tematu „ Analiza stanu porządku publicznego na terenie gminy „  w brzmieniu jak niżej :
Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu informacji o stanie porządku i bez-
pieczeństwa publicznego na terenie gminy przyjęła informację i pozytywnie ją  oceniła .
W trakcie dyskusji radni poruszali różne sprawy na które odpowiedzi udzielali przedstawiciele poli-
cji jak również prokurator .
Dyskutowano m.in. na temat narkomanii na terenie gminy w jaki sposób przeciwdziałać, na temat 
spożywania alkoholu w miejscach publicznych m.in.  pod sklepami, na temat programów profilak-
tycznych organizowanych  w szkołach , przedstawiciele policji poinformował ,że w drugim półro-
czu tego roku planują spotkanie z osobami  prowadzącymi na terenie gminy  działalność gospodar-
czą- handlową ze sprzedażą alkoholu i na tym spotkaniu zostaną omówione  prawa i obowiązki  . W
trakcie dyskusji mówiono o  współpracy policji  z Komendantem Straży Gminnej. 
Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że współpraca będzie jeszcze lepsza wtedy gdy siedziba 
posterunku dla  funkcjonariuszy  z terenu gminy zostanie przeniesiona do Stargardu .
Prokurator Pan Aleksander Polański m.in. powiedział ,że z danych wynika iż przestępczość na tere-
nie gminy maleje i odpowiadając na pytanie radnego Bogdana Chaładusa przedstawił jak wygląda 
procedura  dokonania  zgłoszenia  sprawy do prokuratury, że nie ma żadnych wymogów formal-
nych . 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady podziękował gościom za udział w obradach  sesji i 
ogłosił 10 minutową przerwę .
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXIX/257/13 w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok      
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radna Sylwia Więcek powiedziała ,że wraz z komisją była w miejscowości Trzebiatów i obejrzała 
drogę prowadzącą do Zamku, która jest obecnie w naprawie , właścicielka zamku wniosła prośbę 
do gminy o dofinansowanie remontu tej drogi i sama zaproponowała udział finansowy przy  remon-
cie tej drogi .
Przewodniczący rady odnosząc się do tej sprawy powiedział m.in.,że rozmawiał z radą sołecką i 
mieszkańcy są oburzeni na dofinansowanie tej drogi , powiat planuje remont drogi przez miejsco-
wość do roku 2027 . Dajemy środki  na  dojazd do zamku, bo jest to droga gminna i ta inwestycja 
nie skończy się na 15 tys zł – dodał przewodniczący rady. Przypomniał,że z budżetu gminy zostały 
przeznaczone środki  w wysokości 40  tys zł na wybudowanie  odcinka  chodnika i wskazany został
taki odcinek,  który poprawi bezpieczeństwo mieszkańców .Przewodniczący powiedział, że z uwagi
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na jakość prac wykonywanych przy  remontach dróg , a dotyczy  to łatania dziur na drogach  nale-
żałoby wydelegować pracownika urzędu,  aby był obecny przy tych pracach  . 
Wójt Gminy – wyjaśniając m.in. powiedział, że został wykonany szacunkowy koszt remontu tej 
drogi w wysokości 39 tys zł i 15 tys zł gmina otrzymuje z  tytułu darowizny na dofinansowuje re-
mont drogi w Trzebiatowie i  7 tys zł w formie robocizny, a  z wyliczenia wynika,że koszty wyszły 
po połowie. Był wniosek właścicielki i Pani Beata Wilk zrobiła rozeznanie  jest to nasza droga 
gminna, a w porozumieniu należy zapisać uzgodnienia .
Kolejno wójt odczytał pismo Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie remontu drogi w Trzebiatowie,
gdzie  z końcowej treści tego pisma wynikało,że jeżeli gmina dofinansuje remont drogi w Trzebia-
towie to termin może być wcześniejszy  .      
Radny Bogdan Chaładus- zabierając głos m.in. powiedział ,że jeżeli damy środki to zostanie coś 
zrobione i tutaj radny zaproponował,aby przy porozumieniu remontu drogi do pałacu uzgodnić z 
właścicielem,że zatrudni do pracy osoby z tej miejscowości .
Wójt Gminy przypomniał,że ustawa samorządowa nakłada obowiązki na gminę i m.in. obowiąz-
kiem gminy jest naprawa dróg gminnych   .
Przewodniczący rady zaproponował, aby porozmawiać z mieszkańcami i wyjaśnić sprawę .
Następnie przewodniczący rady poddał w/w  projekt uchwały pod głosowanie .
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania  13 głosami „za”, „prze-
ciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0- podjęła uchwałę Nr XXIX/257/13, która stanowi załącznik nr
3 do protokołu .  
Ad.5
Podjęcie uchwały Nr XXIX/258/13 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany
wieloletniej prognozy finansowej 
Przewodniczący rady odczytał w /w projekt uchwały.
Wójt Gminy poprosił radnych, aby w załączniku nr 3 do projektu uchwały zmienić nr działki w po-
zycji dotyczącej budowy świetlicy w Strumianach z  numeru 397/13 na nr 396/4 . 
Przewodniczący rady powiedział o konieczności spotkania się z przewodniczącymi komisji i poroz-
mawianiu o kolejnych działaniach na przyszłe lata , ustalić pewien harmonogram realizacji inwesty-
cji na terenach wiejskich, bo są oczekiwania mieszkańców,a  wójt przedstawił propozycje i są  róż-
ne komentarze – dodał przewodniczący . Kolejno przewodniczący wymienił ważne rzeczy jak re-
mont szkół, sprawa boiska , rozszerzyć działalność biblioteki głównej, o pustych wyremontowa-
nych świetlicach, o złym stanie technicznym świetlicy w Tychowie. Przewodniczący powiedział,że
te zobowiązania które zostały przyjęte to należy je realizować i tutaj przewodniczący powiedział,że
musi być pełna współpraca z wójtem i przypomniał o rozstrzygnięciu spraw dotyczących Trzebiato-
wa .
Następnie przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za” , „prze-
ciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXIX/258/13 , która stanowi załącznik
nr 4 do protokołu .       
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XXIX/259/13 w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Dolnej Odry
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 13 głosami „za”, „prze-
ciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXIX/259/13, która stanowi załącznik
nr 5 do protokołu .  
Ad. 7
Podjęcie uchwały Nr XXIX/260/13 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali  podczas głosowania, 11 głosami „za” ,
„przeciw” 0 i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ - podjęła uchwałę Nr XXIX/260/13, która stanowi
załącznik nr 6 do protokołu . 
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Ad.8
Podjęcie uchwały Nr XXIX/261/13 w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gmi-
ny Stargard Szczeciński  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Wobec braku uwag i pytań poddał pod głosowanie .
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania  9 głosami „za” , 2 gło-
sami „przeciw „ i 2 głosami „wstrzymującymi się „ - podjęła uchwałę Nr XXIX/261/13 , która sta-
nowi załącznik nr 7 do protokołu .
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr XXIX/262/13  w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami ”za”, „prze-
ciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXIX/262/13, która stanowi załącznik
nr 8 do protokołu .      
Ad.10 
Przewodniczący Komisji Socjalno- Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię  z
wyjazdu komisji w teren celem dokonania przeglądu miejscowości pod względem estetyki i czysto-
ści oraz przegląd obiektów sportowych, a mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty dokonała w dniu 21 maja 2013 r. sprawdzenia pod wzglę-
dem estetyki i czystości oraz dokonała przegląd obiektów sportowych w takich miejscowościach na
terenie gminy jak: Tychowo, Krąpiel , Trzebiatów, Sułkowo, Strachocin .Komisja stwierdziła,że
dbałość o czystość i estetykę j  w tych miejscowościach jest zadawalająca jedynie wyjątkiem było
nie wykoszenie trawy na cmentarzu, terenach przyległych do niektórych posesji oraz boiska sporto-
wego w Trzebiatowie.
Ad.11
Pani Sylwia Więcek jako członek  Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu odczytała
protokół  z wyjazdu Komisji Gospodarki  Mienia Komunalnego i Budżetu w dniu 20 maja 2013 r.
celem oceny dróg na terenie gminy .
Protokół stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 
Przewodniczący rady powiedział o dużych wyrwach na wjeździe do tartaku w Pęzinie o tym ,że za
kościołem w Tychowie gdzie jeździ szkolny Gimbus szlaka  została wypłukana z wyrw i należałoby
wypełnić innym materiałem jak np. tłuczniem .
Radny Jarosław Kornet poinformował, że w harmonogramie roku 2012  dotyczącym remontu dróg
na terenie gminy nie została ujęta droga w Poczerninie  zniszczona przez koparkę podczas awarii .   
Ad.12
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do informacji z
realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2013 roku , a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 22 maja 2013 roku dokonała na podstawie przygotowa-
nej informacji, analizy wykonania budżetu gminy za I-szy kwartał 2013 r. 
Komisja przedstawioną informację przyjęła .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Ad.13 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu doty-
czącego wydatków bieżących urzędu  gminy za I-szy kwartał 2013 r. , a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na tym samym posiedzeniu dokonała na podstawie przedstawionej informacji
analizy wydatków  budżetu gminy za I-szy  kwartał 2013 r. porównując wydatki za ten sam okres
roku 2012 .
Komisja przedstawianą informację przyjęła .
Przewodnicząca komisji dodała spostrzeżenia komisji,iż wydatki są mniejsze i  jest duża dyscypli-
na, a komisja nie wniosła zastrzeżeń co do wydatkowania środków .   
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
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Ad.14
Wójt Gminy omówił sprawozdanie z realizacji „ Programu współpracy gminy Stargard Szczeciński
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego
w 2012  r. „ 
Radni uwag i pytań do sprawozdania nie zgłosili . 
Ad.15
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak omówiła „ Ocenę zasobów
pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stargard Szczeciński „.
Radny Bogdan Chaładus – powiedział o dopłatach jakie ośrodek ponosi w przypadku, gdy osoby
starsze  umieszczane są w Domach Pomocy Społecznej i z dochodów otrzymywanych nie są w sta-
nie opłacić pobytu w ośrodku i zapytał czy są to  osoby samotne . 
Pani Anna Ładniak odpowiedziała,że są to raczej osoby samotne i przy niskich dochodach ośrodek
dopłaca , bo rzadko się zdarza aby dopłatę ponieśli członkowie rodziny . 
Przewodniczący rady zabierając głos powiedział,że ludzie z biedy korzystają z pomocy ośrodka,są
to często rodziny patologiczne, gdzie otrzymywane środki przeznaczane są na zakup  alkoholu, a są
utrzymywani z naszych środków – dodał przewodniczący . Przewodniczący zapytał, czy tym rodzi-
nom nie można dać świadczenia w naturze,np. zakupy w sklepie.
Pani Ania Ładniak odpowiedziała,że była stosowana taka praktyka były bony, ale zakupione artyku-
ły były odsprzedawane na alkohol . 
Kolejno przewodniczący rady powiedział, że wpłynęła skarga do Wójta Gminy i do wiadomości
Przewodniczącego Rady na  działalność   pracowników  ośrodka  . Następnie przewodniczący rady
powiedział o skardze złożonej przez  swoją córkę na  pracownika ośrodka i dodał ,że tak nie może
być aby  pracownik lekceważył petenta i nie chciał pomóc w wypełnieniu dokumentów . Przewod-
niczący powiedział,że córka dostała odpowiedź na skargę  i zapytał się Pani Kierownik czy nie było
stać na słowo „ Przepraszam „ . Odnosząc się do skargi przewodniczący powiedział,że nie rozstrzy-
ga tego czy w skardze jest napisana prawda, ale w tym wszystkim musi być zwykła wrażliwość pra-
cownika. Przewodniczący powiedział,że tych skarg na załatwienie spraw w ośrodku przez miesz-
kańców  jest coraz  więcej i należy zwrócić szczególną uwagę na takie traktowanie i tutaj przewod-
niczący poprosił Panią Kierownik, aby zwróciła uwagę na takie zachowanie pracowników . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odnosząc się do sprawy skargi  m.in. powie-
działa, że przeczytała  skargę i dodała,że   nie może być  traktowania ludzi z góry, trzeba wykazać
dobrą wolę , aby pomóc mieszkańcom . Pani jako Kierownik Ośrodka  ma swoje obowiązki , ale jak
dodała przewodnicząca, każdemu należy się szacunek i przypomniała w jaki sposób została sama
potraktowana przez p. Kierownik na posiedzeniu komisji .
Przewodniczący rady powiedział ,że skargę raczej powinien rozpatrzyć wójt gminy, bo dotyczy pra-
cowników ośrodka pomocy społecznej, co wcześniej uzgodnił z radcą prawnym . 
Ad.16 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację dotyczącą realizacji zadań przez gmi-
nę w okresie międzysesyjnym a mianowicie:
1. Zarządzenie Wójta Nr 92/13 z 29.04.2013 w  sprawie zmian budżetu:
    - zwiększenie dochodów o 1 135 179,11 zł
    z tego: - dotacje na zadania zlecone 1 022 995,11 zł
                - dotacje na zadania własne      112 184,00 zł
    - zwiększenie wydatków o 1 135 179,11 zł
   z tego: - na zwrot podatku akcyzowego rolnikom 964 320,11 zł
            - na opiekę społeczną + 58 675,00 zł
            - na stypendia dla uczniów + 112 184,00 zł
2. Zarządzenie Wójta Nr 93/13 z 30.04.2013 r. w sprawie zmian w budżecie:
- zmiana wydatków o kwotę 53 436,00 zł
polegającą  na  przesunięciach  pomiędzy  paragrafami  i  rozdziałami  klasyfikacji  budżetowej  w
ramach tego samego działu.



- 7 - 
Zmiany zadłużenia
1. Spłacono pożyczkę z WFOŚ i GW - 3 000 000,00 zł dnia  29.04.2013 r.

W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1. Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego poświadczono
3 oświadczenia o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących w skład gospodarstwa oraz
2 oświadczenia o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego.
2.  Wydano  3  zaświadczenia  o  prowadzeniu  i  posiadaniu  gospodarstw  rolnych,  położonych  na
terenie gminy w obrębach: Strachocin, Trzebiatów i Ulikowo.
3. Wydano decyzje zatwierdzające projekt podziału  12 nieruchomości.
4.  Wydano postanowienie w sprawie nałożenia na Inwestora obowiązku przeprowadzenia oceny
oddziaływania  przedsięwzięcia  na  środowisko  oraz  sporządzenia  raportu  o  oddziaływaniu  na
środowisko dla planowanego przedsięwzięcia pn.: „Wymianie 18 wiat – pawilonów hodowlanych
na istniejącej fermie norek na działce numer 85/4, obręb Strumiany, gmina Stargard Szczeciński”.
5.  Wydano  postanowienie  w  sprawie  zawieszenia  postępowania  dot.  wydania  decyzji  o
środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  przedsięwzięcia  pn.:  „Wymianie  18  wiat  –  pawilonów
hodowlanych na istniejącej fermie norek na działce numer 85/4, obręb Strumiany, gmina Stargard
Szczeciński”, do czasu przedłożenia przez wnioskodawcę raportu o oddziaływaniu przedsięwzięcia
na środowisko.
6.  Pisemnie poinformowano Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie o braku
uzupełnienia przez inwestora (Energy on West Sp. z o.o.) raportu o oddziaływaniu na środowisko
dla przedsięwzięcia pn.: „Budowa zespołu elektrowni wiatrowych o mocy łącznej do 60 MW wraz
z towarzyszącą infrastrukturą drogową i elektroenergetyczną – obręb Małkocin i Grabowo”.
7.  Sporządzono  dla  Zachodniopomorskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Szczecinie  okresowe
rozliczenie dotacji celowej oraz okresowe sprawozdanie rzeczowo – finansowe z realizacji wypłat
producentom  rolnym  zwrotu  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego
wykorzystywanego do produkcji rolnej za okres od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2013 r.
8. Wydano 12  zezwoleń na usunięcie drzew.
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
   Zadania wykonane  
1. Klępino – wyremontowano pomieszczenia po byłej bibliotece (zakup materiałów budowlanych i
wyposażenia kuchni) w celu przeniesienia rodziny Janeckich z budynku przy adresie Żarowo 5,
przeznaczonego do pilnej rozbiórki. 
2. Klępino, plac zabaw – zakupiono i zamontowano urządzenia treningowe (fundusz   sołecki).
3. Wyremontowano drogi gminne –  remonty  cząstkowe  nawierzchni  jezdnej  asfaltowej  
w miejscowościach: Święte, Lipnik, droga Lipnik – Grzędzice, w Grzędzicach, droga Grzędzice –
Żarowo  –  Lubowo  –  Rogowo  –  Poczernin,  w  Lubowo,  Rogowo,  Poczernin,  
ul. Reymonta, z trasy krajowej „10” do m. Brudzewice odcinek ok. 1300 m.
4.  Przetransportowano żużel zgodnie  ze  zgłoszonym  zapotrzebowaniem  na  remonty  dróg
wewnętrznych do miejscowości: Małkocin – 25T, Klępino – 25T, Strachocin – 25T oraz na plac 
w Stargardzie Szcz. – 25T.
Ponadto
Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:

- przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt.

- odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 1  szt.
 - zjazdów na tereny działek budowlanych – 3 szt.
Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
1.  Zakończono postępowanie o  udzielenie  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego pn.:  „Remont świetlicy w Sownie”.  W postępowaniu złożono 7 ważnych ofert 
w przedziale  od 118 433,82 zł  do 168 966,04 zł.  Umowę  podpisano z wykonawcą:  PP Usługi
Budowlane Przemysław Przybylski z siedzibą 73-112 Stara Dąbrowa, Chlebówko 5/1, cena 
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118 433,82 zł.
2.  Zakończono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego w trybie bezprzetargowym,
którego  przedmiotem  jest  świadczenie  usługi,  polegającej  na  pełnieniu  kompleksowej  obsługi
inwestorskiej nad realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Remont świetlicy w Sownie”.  Złożono 3
oferty  
w przedziale od  1 373,84 zł do 8 764,11 zł. Podpisano umowę z firmą: Zakład Usług Budowlano –
Inwestycyjnych Eugeniusz Przychoćko z siedzibą 73-110 Stargard Szczeciński, ul. Chopina 33/C/6,
cena 1 373,84 zł. 
3.  Zakończono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego w trybie bezprzetargowym,
którego  przedmiotem  jest  świadczenie  usługi  polegającej  na  opracowaniu  opinii  technicznej
aktualnego stanu technicznego mostu drogowego w miejscowości  Witkowo Drugie.  Złożono 3
oferty w przedziale  od 9 840,00 zł  do 17 220,00 zł.  Podpisano umowę  z firmą:  Projektowanie,
Nadzory, Ekspertyzy Budowlane, Stanisław M. Kamiński z siedzibą w 70-795 Szczecin, ul. Zajęcza
14K, cena 9 840,00 zł.
Termin wykonania 28.05.2013 r.

W Referacie Planowania Przestrzennego:
Wydano:
-  24 decyzje  o warunkach zabudowy i  zagospodarowania terenu,   w tym na rzecz gminy dla
inwestycji polegającej na budowie budynku świetlicy wiejskiej wraz z niezbędną infrastrukturą oraz
budowie placu zabaw i boiska do siatkówki w Strumianach, 
- 6 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,   
- 2 decyzje w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,    
-  13 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  lub  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego gminy, 
- 4 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości z
ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub przepisami odrębnymi,  w
tym na potrzeby inwestycji polegającej na budowie drogi łączącej ulicę Spokojną w Stargardzie
Szczecińskim z istniejącą drogą w Golczewie,   
-  5 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,

- 25 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
-  3 informacje o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
- 5 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych.

Ponadto  Wójt  poinformował,  że  brał  udział  w  niżej  wymienionych  spotkaniach
i uroczystościach:
-  09.04.2013 r. - konkurs na wolne stanowisko urzędnicze d/s zamówień publicznych w referacie
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pani Hamrol Ewelina
- 03.05.2013 r. - msza z okazji obchodów święta Konstytucji
- 08.05.2013 r. - spotkanie z Mecenasem firmy Energy on West dotyczące ugody
- 13.05.2013 r. - spotkanie robocze sołtysów
- 14.04.2013 r. - sprawa sądowa - do ugody nie doszło z firmą Energy on West
- 16.05.2013 r. - rozpoczęcie tygodnia walki z rakiem i promocji zdrowia Strachocin badania dla
                         kobiet
- 17.05.2013 - obchody powiatowe dnia strażaka
- 18.05.2013 - Strachocin szkoła - festyn rodzinny "Mama, Tata i Ja"
- 22.05.2013 r. - 50-lecie zespołu szkół specjalnych w Stargardzie Szczecińskim
Ad.17
Przewodniczący rady poinformował ,że uczestniczył w Zjeździe Przewodniczących Rad 
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Województwa Zachodniopomorskiego  w dniach 17-18 maja 2013 r. w Trzęsaczu gm. Rewal  i do-
dał,że było to bardzo ciekawe spotkanie z dobrym programem i ciekawymi wykładowcami .
Ponadto przewodniczący uczestniczył w obchodach 3 Maja w Stargardzie, brał udział w spotkaniu z
mecenasem Firmy Energy on West w gminie .
Przewodniczący rady następnie poinformował o pismach jakie wpłynęły do rady, a mianowicie : 
- pismo Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w sprawie centralnego rejestru form ochrony
   przyrody,
- komunikat w sprawie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Dolnej Odry- dotyczył
  terminu sesji i wyciągu z protokołu ,
- zaproszenie prasowe Grupy Media Lokalne ul. Dworcowa 2, Szczecin , Oddział Choszczno i Od-
dział Stargard Szczeciński . Zaproszenie otrzymali wszyscy radni .
Ad.18
Brak interpelacji .
Ad.19 i 20 
Przewodniczący rady zabierając głos m.in. powiedział o sprawie dotyczącej wybudowania zbiorni-
ka na wody opadowe w miejscowości Tychowo i dodał, że w pobliżu tego zbiornika „śmierdzi” i
nie da się żyć w pobliżu tego zbiornika . Przewodniczący zaznaczył,że w przypadku wydawania de-
cyzji o warunkach zabudowy  przez wójta   należałoby powiadomić mieszkańców i radnych, aby
wiedzieli co dzieje się na ich terenie . 
Przewodniczący dodatkowo poinformował,że w tym zbiorniku będzie trzymana gnojowica, a wójt
będzie kontrolował, bo tam ma być woda opadowa . 
Wójt Gminy – m.in. odpowiedział,że gmina rocznie wydaje około 400 decyzji o warunkach zabu-
dowy  i nie było powodu by informować, bo to był  zbiornik na wodę opadową  bez dodatkowych
zezwoleń . 
Radny Jarosław Kornet- powiedział ,że patrząc na wielkość tego zbiornika nie bardzo można wie-
rzyć,że będzie służył na wody opadowe .  
Radny Tomasz Nowicki – zapytał  wójta na temat ugody z przedstawicielami firmy wiatrowej i ja-
kie to będą pieniądze .
Wójt Gminy – odpowiedział, że nie proponuje żadnej kwoty bo nie doszło do ugody z Firmą  Ener-
gy on West Sp. z o.o. i m.in. dodał,że firma  rozważa  kwotę w wysokości 10-15 % z tytułu ponie-
sionej straty.  Natomiast wójt powiedział,że po  przeanalizowaniu  faktur, które otrzymała gmina od
firmy z tytułu poniesionych kosztów  i zakwalifikowaniu ich jako koszty związane z opracowaniem
Studium  oraz po ocenie  sporządzonych dokumentów pod kątem przydatności ich do wykorzysta-
nia  przez gminę, gmina może  powróci do rozmów na temat odszkodowania .
Radca prawny  Roman Janił  zabierając głos poinformował,że musi być  założona  odrębna sprawa
przez firmę w sądzie w sprawie odszkodowania. 
Radny Bogdan Chaładus- zapytał jak wygląda sprawa jeżeli chodzi o działki pod garaże w miejsco-
wości Krąpiel .
Zastępca Wójta odpowiedział ,że wydzielono 20 działek pod projektowane garaże w celu ustalenia
sposobu korzystania z nieruchomości przy sprzedaży poszczególnych  udziałów  i być może w lipcu
zostanie ogłoszony przetarg – dodał zastępca wójta .
Pani Wiesława Kuśnierz podziękowała radzie, a szczególnie wójtowi gminy za zajęcie się  proble-
mem lokalizacji farm wiatrowych na terenie gminy i podjęcie stosownej w tej sprawie uchwały . 
Przewodniczący rady powiedział o możliwości przejęcia od agencji działek na cele sportowe  
w Trzebiatowie i Barzkowicach oraz druga sprawa dotyczyła wykupu działek przez  byłych pra-
cowników PGR w miejscowości Ulikowo i Pęzina gdzie została podjęta w tej sprawie  uchwała w
sprawie zmiany Studium, aby zająć się tą sprawą . 
Radna Sylwia Więcek poruszyła temat wywozu nieczystości z posesji niezamieszkałych i dodała, że
w przypadku posiadania  lokalu handlowego we własnym zakresie należy podpisać umowę na wy-
wóz nieczystości .
Wójt Gminy poinformował ,że Walne Zgromadzenie Związku rozpatrzy przyjmowanie nieczystości
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od 1 stycznia 2015 z posesji niezamieszkałych.
Ad.21
Przewodniczący Rady Gminy podał termin zwołania następnej sesji i terminy posiedzeń komisji, a
mianowicie : 
- XXX sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński  dnia 28 czerwca 2013 r. godz. 900

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 11 czerwca 2013 r. godz. 830 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 12 czerwca 2013 r. godz. 830

- komisja rewizyjna dnia 13 czerwca 2013 r. godz. 800

Ad.22
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Edward  Kosmal
podziękował wszystkim za udział i o godz 1140 zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy Stargard
Szczeciński .

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy
Z. Stoczkowska Edward Kosmal
Data sporządzenia: Data podpisania:
2013.05.24 2013. ..................................... 


